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1. Tandplejerne foreslår indfarvning som en del af 12 års undersøgelsen.  

Tandlægerne er enige, så der fremover indfarves i 10 års og 12 års alderen.  

Farven ønskes ændret i skabelon (Casper følger op). 

 

2. Intervaller mellem behov/ 30 min til undersøgelse/ Randersmodel.  

Snart skal nedsættes en arbejdsgruppe til at se på vores arbejdsgange og metoder, på indkald og 

cariesstrategi.  

Hvordan gør vi efter de næste besparelser? Gruppen udpeges af LH og TR gruppen.  

Fra tandlægerne melder sig Casper og Andrea. Fra Tandplejergruppen: Pia og Carina.  

Brainstorm og diskussion med inputs til arbejdsgruppen:  

• Om12/15/18 måneder mellem undersøgelser.  

• Om erfaringer fra Greve, der sparer mange behov ved at indkalde til us hver 12. md med god 

tid. Det gør behandlerne modige, så der ikke oprettes ekstra behov ind imellem undersøgelses 

behovene.  

• Inddelinger af børn i rød, gul, grøn efter risiko. Alternativt individuelt indkald til undersøgelse 

enten 12/24 mdr. 24 måneder på ”grønne børn” efter bw og indfarvning.  

• Ideer til tidlig strategi mod early onset caries.  

• Umiddelbart positiv stemning ift 30 min us: nå til bund med profylakse/indsatser, så flere børn 

kan sluses i grøn kategori og ikke komme igen før 2 år senere. Ligeledes kan det bedre nås med 

us på 30 min når man arbejder alene. 

 

3. Underretninger/ fremskudt rådgiver. 

Carina fortæller at proces er i gang: pixibog som fortæller hvordan vi gør, er på vej til os alle. 

 

4. Fluorbehandling: duraphat/profluorid/ NaF 

LH fastslår, at vi som hovedregel skal bruge NaF. Det er godkendt som lægemiddel og billigst. 

Hvor NaF ikke kan benyttes, bruges Duraphat som også er godkendt, men hundedyrt. 

Hvor der er lager af profluorid bruges dette op. 

Fluor-strategi vil blive diskuteret igen af arbejdsgruppen Randersmodel. 

 

5. Randersmodel 

Se pkt 2. 

 

6. TR  

CG fortæller der er fundet fejl i lønsedler. Check om DIN passer! 

 



7. Eventuelt 

• Tandplejerne foreslår, at AG og CJ laver et oplæg/oversigt over ’diagnoser’ for visdomstænder - 

hvilke fjernes og hvilke obs’es? 

 Tandlægerne vil også gerne høre med. Punkt til næste fælles fagmøde. 

 

• MK minder om at CBCT beskrivelser ikke kun laves af MK og TK, men også af AG/JBA og Casper. 

 

• Retningslinier til skinnebrug efterlyses. Omrejsende medarbejder har observeret meget forskellige 

tilgange i forskellige teams. DR og MK vil lave oplæg til næste fælles fagmøde om indikationer, 

fornyelse, kontroller, om hvornår slid skal tilses af OR. 

 

• Tandplejerne spørger til, hvordan fyldninger pga MIH og fyldninger pga traume bør noteres i SCOR. 

4-tallet står for fyldning pga caries.  

Der er desværre ingen andre muligheder tilstede end at taksere alle fyldninger med 4-tal. 

 

• LH: 27. september er både KA og TPL på kursus. Idé med en TDL fagdag samme dag? 

 

Næste fagmøde: 

KK ordstyrer og sødt 

NZ referent 

• Oplæg 8ere v AG/CJ 

• Oplæg skinner DR/MK 

  

 

 

  

 

 

 


